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رهبرانقلاب اسلامی تقویت مدارس دولتی را مهم 
دانستند، و بیان داشتند: نباید جوری باشد در کشور 
که وقتی گفته می شود مدرسه دولتی اولین چیزی 
که مقابل انسان نقش می بندد، ضعف مدرسه است.

رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح دیروز در دیدار شمار زیادی 
از معلمان و فرهنگیان سراسر کشور، معلمان را پرورش دهندگان 
جواهر قیمتی »نسل نوجوان و جوان« و معماران آینده کشور 
خواندند و با تبیین بایدها و نبایدهای مهم نظام آموزش و پرورش 
گفتنــد: نظام در مقابل توقعات خود از معلمــان، باید در قبال 

مشکلات مختلف آنها، حقیقتاً احساس مسئولیت کند.
حضرت آیــت الله خامنه ای جامعه معلمیــن را از بهترین و 
شــریف ترین قشرهای کشور دانســتند و با سپاس از زحمات 
این مجاهدان بردبار و سخت کوش و متعهد در همه شهرها و 
روستاهای کشور افزودند: ارزش و اهمیت پرورش نسلی آگاه، 
عالــم، اهل فکر و منطق، مؤمن، با اراده و »برخوردار از اخلاق 
اسلامی و تعهدات ملی« برای ساختن آینده کشور، با هیچ کار 

دیگری قابل مقایسه نیست.
رهبر انقلاب با گرامی داشت یاد استاد شهید مطهری به عنوان 
نمونه یک »معلم حقیقی و کامل« و توصیه به معلمان برای 
بهره گیری از آثار ایشان، حدود ۵ هزار معلم شهید را جلوه ای از 
سربلندی جامعه معلمین در آزمون های گوناگون ۴۵ سال اخیر 
برشمردند و افزودند: معلمان عزیز، فرزندان ملت را همانگونه که 
برای فرزند خود آرزو دارند، »خوشبخت، سربلند، عاقل، باسواد و 
برخوردار از رفتار احترام برانگیز« بار بیاورند که این مهم، علاوه بر 

درس دادن، با رفتار و کردار معلمان تحقق خواهد یافت.
حضرت آیت الله خامنه ای، تشویق دانش آموزان به حضور در 
مراکز برکت آفرین از جمله مســاجد و هیئت ها را توقعی دیگر 
از معلمان بیان کردند و گفتند: حضور دانش آموزان در مدارس، 
علاوه بر یادگیری برکات دیگری دارد که از روش های مجازی 
قابل تحقق نیست؛ ضمن اینکه روند آموزش و پرورش از کرونا، 
فتنه ها، اغتشاشات و ایجاد ناامنی در خیابان ها و برخی مسائل 

دیگر ضربه خورده اســت. رهبر انقلاب زنده کردن احســاس 
»هویت ایرانی-اسلامی و شخصیت ملی« در نوجوانان و جوانان 
باهوش کشور را وظیفه ای اساسی دانستند و گفتند: در این روند، 
مســئله زبان فارسی، پرچم کشور و احساس عزت و افتخار به 
ایرانی بودن مهم اســت که البته این مسائل با توصیه و حرف 
حاصل نمی شود، بلکه باید مفاخر و سوابق فرهنگی، علمی و 
تاریخی را به دانش آموز تعلیم حقیقی داد.ایشــان پس از بیان 
توقعات از معلمان، احساس مسئولیت همه جانبه حاکمیت در قبال 
جامعه معلمین را ضرورتی واقعی دانستند و گفتند: معیشت معلمان 
خیلی مهم است اما مشکلات معلمان فقط معیشتی نیست و 
دایره گسترده ای دارد که مهارت آموزی، تجربه آموزی و رسیدگی 

به دانشگاه فرهنگیان از جمله آنهاست.
رهبر انقلاب درباب مســائل اصلی آموزش و پرورش، عبور 
از گردنه های دشوار پیشرفت همه جانبه کشور را بدون کمک 
و ایفای نقش آموزش و پرورش غیرممکن دانستند و با تأکید 
بر اهمیت درک جایگاه عظیم این مجموعه در نظام مدیریتی 
کشــور، افزودند: خطای راهبردی برخی مسئولان گذشته این 
بود که متأســفانه قدر و عظمت و قدرت تأثیرگذاری آموزش 
و پرورش را نمی دانستند و به این مجموعه به عنوان مزاحم و 

مصرف کننده ی بی فایده بودجه نگاه می کردند.
حضــرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به اتفاق نظر بســیاری 
از صاحب نظران و کارشناســان بر محور بودن مدرســه برای 
گره گشــایی از مشکلات کشــور، افزودند: همانگونه که این 
متخصصان می گویند، اگر در ۲۰ سال قبل به موضوع مدرسه 
رسیدگی کرده بودیم امروز بسیاری از مشکلات وجود نداشت؛ 
بنابرایــن چــاره کار در برنامه ریزی صحیــح و همت جدی 
برای اصلاح مدرسه اســت و همه مسئولان، تصمیم سازان، 
تصمیم گیران و آحاد مردم باید اهمیت حیاتی دستگاه آموزش 

و پرورش را درک کنند.
 به گــزارش مهر، رهبرانقلاب با انتقاد از بی ثباتی در مدیریت 
آموزش و پرورش گفتند: دستگاه به این عظمت با تغییر مداوم 

وزیر، ضربه می خورد؛ بخصوص اینکه تغییر وزیر گاهی تغییر 
معاونــان، مدیران میانی و حتی مدیران مــدارس را هم درپی 
می آورد.»ضرورت انطباق ساختار، محتوا و نظام درسی آموزش 
و پرورش با نیازهای کشــور« نکته مهم دیگری بود که رهبر 
انقلاب با تأکید بر آن گفتند: کشور به همان اندازه که به نیروی 
متفکر و دانشمند احتیاج دارد به نیروی ماهر کار هم نیازمند است 
اما آیا اکنون نسبت متعادلی بین آموزش های رایج در دبیرستان ها 
با آموزش های مهارتی و فنی و حرفه ای برقرار است؟ و دالان 
عبور از مدرسه و دبیرستان برای رسیدن به دانشگاه و نحوه توزیع 
منابع انسانی در بخش های مختلف کشور، مسیری درست است؟
حضرت آیت الله خامنه ای، مسئولان را به تأمل و تجدیدنظر 
درباره مسیر کنونی آموزش و ارزیابی میزان بهره وری آن برای 
کشــور فراخواندند و افزودند: سیاست اصلی آموزش و پرورش 
باید آموزش علم نافع و تأمین نیازهای امروز و فردای کشــور 
باشد.»سند تحول بنیادین آموزش و پرورش« موضوع اساسی 
دیگری بود که رهبر انقلاب در خصوص آن پنج توصیه خطاب 
به مسئولان بیان کردند: »اول، سند تحول به صورت مستمر 
تکمیل و به روزرسانی شود«. »دوم، از سند تحول حمایت قاطع 
و به اجرای آن کمک شود«. »سوم، برای سند تحول که سندی 
متقن و خوب است بدیل و رقیبی درست نشود«. »چهارم، نقشه 
راه دقیق اجرای سند تحول از ستاد تا مدارس تهیه و در دولت و 
مجلس از آن حمایت شود« و »پنجم، در نقشه راه، شاخص های 
قابل اندازه گیری معین شود که بر اساس آنها پیشرفت اجرای 

سند دائماً رصد شود«.
موضوع دیگری از نظام مســائل اصلی آموزش و پرورش که 
حضرت آیت الله خامنه ای به آن پرداختند، مسئله سرنوشت ساز 
»جذب معلم« بود.ایشان با اشاره به کمبود معلم به علت نبود 
پیش بینی های درست در گذشته، گفتند: معلمان زیادی در سراسر 
کشور از جان مایه می گذارند اما همچنان با کمبود معلم متعهد 
و کارآمد روبرو هستیم که راه حل آن، تلاش و سرمایه گذاری 
بیشتر بر روی تقویت زیرساختها و ظرفیت های دستگاه های 

تربیت معلم بخصوص دانشگاه فرهنگیان و همچنین استفاده 
از معلمان مجرّب، مؤمن و قدیمی است.

رهبر انقلاب، رصد شایستگی های حرفه ای و عمومی معلم در 
طول دوران خدمت و اکتفا نکردن به گزینش های بدو خدمت 
را نیز ضروری دانستند و گفتند: ضوابط گزینش نباید کمرنگ 
شود.»تألیف جذاب، به روز و مبتکرانه کتاب های درسی« ضرورت 
دیگــری بود که حضرت آیت الله خامنــه ای درباره آن گفتند: 
کتاب های درسی در همه رشته ها به گونه ای باشد که یادگیری 
آنها نسل جوان را سر شــوق بیاورد.ایشان، گنجاندن مفاهیم 
اســلامی و معرفی مفاخر اسلامی و ایرانی و سرآمدان دانش و 
اکتشــافات علمی در تاریخ ایران« را از جمله کارهای لازم در 
به روز کردن کتاب های درسی و متناسب با تغییر زمانه برشمردند 
و خاطرنشان کردند: منظور برخی افراد از تغییر زمانه، تغییر اصول 
است در حالی که اصولی مانند عدالت، انصاف و محبت هیچ گاه 
تغییر نمی کند بلکه روبناهایی همچون شیوه های نگارش و بیان، 

تغییرپذیر هستند.
توصیه پایانی رهبر انقلاب در این دیدار، اهتمام به امور پرورشی 
در مدارس بود که با قدردانی از توجه به این موضوع در ســتاد 

آموزش و پرورش، گفتند: البته اهتمام به امور پرورشی باید در 
مدارس نیز امتداد داشته باشد اما اکنون اثر چندانی از آن مشاهده 
نمی شــود و مدارس زیادی مسئول پرورشــی ندارند البته کار 
پرورشی هم باید به گونه ای جذاب باشد که بچه ها را فراری ندهد.
حضرت آیت الله خامنــه ای با تأکید بر تعیین تکلیف هر چه 
ســریع تر مدیریت آموزش و پرورش بــرای پیش برُد قاطع و 
بهتر امور در این دستگاه، گفتند: ما به آینده آموزش و پرورش 

و کارهای بزرگ معلمان محترم امیدوار هستیم.
در ابتدای این دیدار آقای صحرایی سرپرست وزارت آموزش 
و پرورش، گزارشــی از فعالیت های سال گذشته و برنامه های 

پیش روی این وزارت خانه بیان کرد.
اجرایی ســازی ســند تحول، تکمیل مراحل اجرایی قانون 
رتبه بندی، بهســازی کتب درسی و گســترش آموزش های 
کاربردی، به روزرسانی نظام پرورشی برای هویت و سبک زندگی 
دانش آموزان، تعیین تکلیف بازماندگان از تحصیل، افزایش کیفیت 
مدارس دولتی، کنکور اختصاصی تربیت معلم و همچنین تأسیس 
پردیس اختصاصی تربیت »معلم پرورشی« از محورهای گزارش 

سرپرست وزارت آموزش و پرورش بود.

رهبر معظم انقلاب در دیدار با معلمان و فرهنگیان:

آموزش و پرورش نفتی! تقویت مدارس دولتی مهم است
حاجی بابایی، رئیس کمیســیون برنامه و بودجــه مجلس گفت: معتقدم 
آموزش وپرورش باید با وزارت نفت ادغام شود تا پول و بودجه در اختیار این 

وزارت خانه قرار بگیرد.
حمید رضا حاجی بابایی، وزیر اسبق آموزش و پرورش می گوید من معتقدم وزارت آموزش و 
پرورش باید با وزارت نفت ادغام شود تا پول و بودجه در اختیار این وزارتخانه قرار بگیرد. مشکلات 
آموزش و پرورش، مدیریت و بودجه هستند. به گزارش تجارت نیوز، حمید رضا حاجی بابایی، 
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس و وزیر اسبق آموزش و پرورش در برنامه جهان آرا از 
پیشنهاد عجیبی رونمایی کرد و گفت: معتقدم وزارت آموزش و پرورش باید با وزارت نفت ادغام 
شود تا پول و بودجه در اختیار این وزارتخانه قرار بگیرد. مشکلات آموزش و پرورش، مدیریت 

و بودجه هستند.

 موافقت مجلس با دوفوریت
لایحه تشکیل وزارت بازرگانی

نمایندگان مجلس با تقاضای دولت مبنی بر بررسی دو فوریتی لایحه تشکیل 
وزارت بازرگانی موافقت کردند.

به گزارش ایسنا، نمایندگان مجلس در جریان جلسه علنی دیروز ، تقاضای دولت مبنی بر بررسی 
لایحه تشــکیل وزارت بازرگانی به صورت دو فوریتی را بررسی کرده و در نهایت با ۱۴۳ رای 

موافق با این درخواست موافقت کردند.

 هزینه روزهای تعطیل مدارس به علت آلودگی هوا 
به اولیای دانش آموزان عودت داده می شود

پس از دســتور رییس قوه قضائیه و پیگیری ها درخصوص استرداد وجوه 
غیرقانونی دریافتی از اولیای دانش آموزان در تعطیلات متعدد مدارس به علت 
آلودگی هوا در سال گذشته، وزارت آموزش و پرورش اعلام کرد که هزینه های 

دریافتی از اولیا به آن ها بازگردانده خواهد شد.  
سال گذشته مدارس کشور روزهای زیادی به علت آلودگی هوا تعطیل بودند و کلاس های 
درس به صورت مجازی برگزار شدند، در شرایطی که اولیای دانش آموزان هزینه خدمات رفاهی 
مانند هزینه سرویس رفت و آمد را به مدارس پرداخت کرده بودند، اما در قبال آن خدماتی دریافت 
نکردند و همین موضوع موجب نارضایتی خانواده ها و تضییع حقوق آن ها شده بوددر پی رقم 
خوردن این مسئله و در راستای صیانت از حقوق عامه رئیس قوه قضاییه دستور پیگیری این 

موضوع  را صادر کرد.
حجت الاسلام محســنی اژه ای در نشست شورای عالی قوه قضاییه در تاریخ ۴ بهمن ماه 
سال ۱۴۰۱، با اشاره به میزان تعطیلی مدارس  و مشکلاتی که از این ناحیه متوجه والدین و 
دانش آموزان شده است، گفت: به جز موضوعات مرتبط با مضامین آموزشی و تربیتی که در محل 
خود قابل بررسی است، یکی از مشکلاتی که به واسطه تعطیلی متعدد مدارس در سال تحصیلی 
جاری رخ داد، مقوله دریافت وجوه از اولیاء دانش آموزان برای هزینه های مربوط به ســرویس 
ایاب و ذهاب و تغذیه محصلان بوده است؛ بعضا اولیاء دانش آموزان گلایه دارند که با توجه به 
تعطیلی زیاد مدارس در این سال تحصیلی، پول دریافت شده از آن ها برای سرویس رفت و آمد 
و همچنین تغذیه دانش آموزان، به آن ها مسترد نمی شود و حتی در مواردی مدارس برای وصول 
این چک های دریافتی از والدین دانش آموزان اقدام می کنند.به گزارش ایسنا،  رئیس دستگاه 
قضا افزود: بر همین مبنا مطلوب است دادستان کل کشور ضمن شنیدن اظهارات مسئولان 
مربوطه در آموزش و پرورش و همچنین اولیا، تدابیر لازم را پیرامون رفع این مشکل اتخاذ کند.

پس از این دستور رئیس قوه قضاییه به دادستانی کل کشور، معاونت حقوق عامه و پیشگیری از 
وقوع جرم دادستانی کل کشور به موضوع ورود کرد و از وزارت آموزش و پرورش خواست تا در 
این رابطه توضیحات و اقدامات لازم را ارائه و انجام دهد.دادستانی کل کشور وزارت آموزش و 
پرورش را مکلف کرد، ضمن بررسی دقیق موارد و گزارش ها با مراکز و مدارس متخلف برخورد 
قانونی نموده و ترتیبی اتخاذ نماید تا وجوه دریافتی غیر قانونی به اولیاء  دانش آموزان مسترد 
شود.برهمین اساس و پس از پیگیری های دستگاه قضایی، وزارت آموزش و پرورش اخیرا طی 
نامه ای به دادستانی کل کشور اعلام کرده موضوع دریافت شهریه فوق برنامه، سرویس مدارس 
و غذا توسط مدارس و مراکز غیر دولتی که در ایام تعطیلی ها از والدین اخذ شده بود در جلسه 
سیاستگذاری، برنامه ریزی و نظارت مرکزی مدارس و مراکز آموزشی و پرورشی طرح و مقرر 
شد هزینه های دریافتی از اولیا به آن ها مسترد و یا به عنوان بستانکار در شهریه سال تحصیلی 

آینده منظور شود.

مدیرکل بیمه های اجتماعی وزارت کار:
به زودی مجبوریم کیش، قشم و خوزستان را 

بفروشیم تا بتوانیم حقوق بازنشستگان را بدهیم
پادام گفت: کشور یونان ۱۰۰ جزیره فروخت تا بتواند مطالبات بازنشستگانش 

را بدهد، ما هم به زودی به این وضعیت دچار می شویم.
به گزارش »نود اقتصادی« ســجاد پادام مدیرکل بیمه های اجتماعی وزارت کار اظهار کرد: 
کشور یونان ۱۰۰ جزیره فروخت تا بتواند مطالبات بازنشستگانش را بدهد، ما هم به زودی به 
این وضعیت دچار می شویم. حتی اگر ۳ میلیون بشکه نفت را بدون تحریم بفروشیم و پولش را 
کامل بگیریم باز هم نمی توانیم بحران بازنشستگان را حل کنیم. باید در ۵ ماه ۸۵ هزار میلیارد کار 

عمرانی می کردیم ولی فقط ۱۳ هزار میلیارد اجرایی شده، یعنی ۲۰ درصد.

مدیر سامانه یکپارچه تخصیص خودرو عنوان کرد
فعلا برای حساب وکالتی اقدام نکنید

پیرامون تغییر زمان ثبت نام مرحله دوم فــروش خودروهای یکپارچه از 
۱۶ اردیبهشــت ماه، مدیر سامانه یکپارچه تخصیص خودرو ضمن تاکید 
بر اینکه تا نوبت تخصیص متقاضیانی که نوع خودروهای خود را در مرحله 
ویرایش تغییر داده اند، مشخص نشود و زمانی برای تصمیم گیری پیرامون 
انصراف آن ها سپری نشود، هیچ سازوکاری برای مرحله دوم مشخص نیست 
گفت که افراد تا زمان اعلام رسمی، برای تعریف حساب وکالتی اقدام نکنند.
به دنبال موضوع مطرح شده در برخی سایت ها مبنی بر اینکه زمان ثبت نام مرحله دوم فروش 
خودروها در سامانه یکپارچه تغییر کرده است، مهدی تقدسی در گفت وگو با ایسنا، شفاف سازی 
کرد: با توجه به زمان در نظر گرفته شده برای ویرایش نوع خودرو برای متقاضیان با اولویت 
دریافت سال ۱۴۰۳ که بتوانند پنج اولویت دیگر برای تحویل در سال جاری انتخاب کنند، در 

حال حاضر نمی توان زمان دقیقی را برای آغاز فرایند مرحله دوم اعلام کرد. 
مدیر سامانه یکپارچه تخصیص خودروها تصریح کرد: ابتدا بایستی نوبت تحویل متقاضیانی 
که نوع خودروی خود را تغییر دادند، مشخص شود که احتمالا اواسط هفته آینده خواهد بود. 
ضمن اینکه پس از مشخص شدن اولویت این افراد و اعلام آن، بایستی فرصتی را در نظر 
گرفت تا متقاضیانی که همچنان تمایل به ادامه فرآیند دریافت خودرو ندارند، بتوانند انصراف 
دهند. پس از مشخص شدن نوبت ها، شاید برخی مشتریان همچنان تمایل نداشته باشند که 
در آن زمان خودرو دریافت کنند، بنابراین بایستی این اجازه و زمان را در اختیار آن ها قرار دهیم 

انصراف خود را ثبت کنند و بتوانند در مرحله دوم ثبت نام کنند. 
وی افزود: چون از ابتدا قرار نبود که این فرصت ویرایش در نظر گرفته شود، این زمانبندی 
برای مرحله دوم تغییر کرد. اولویت ویرایشی ها که مشخص و زمان انصراف برای آن هایی که 
اولویت بندی مورد تاییدشان نیست، سپری شود، سپس اطلاع رسانی برای مرحله دوم و اعلام 
زمانبندی آن  صورت خواهد گرفت.تقدسی در پاسخ به اینکه اکنون متقاضیان مرحله دوم برای 
تعریف حساب وکالتی اقدام کنند یا خیر؟ توصیه کرد: متقاضیان حتما تا زمان اطلاع رسانی 
از ســوی وزارت صمت، صبر کنند؛ چرا که فرآیند بایستی به تصویب وزارت صمت برسد و 
مشخص شود که سازوکار به چه صورت خواهد بود. هنوز ابلاغیه ای برای ثبت نام مرحله دوم و 
حتی تعریف حساب وکالتی ارائه نشده است. اشتباه است که اکنون برخی بانک ها برای وکالتی 
کردن حساب مشتریان، اقدام می کنند. عملا این اقدام خلاف قانون است؛ چراکه هنوز هیچ 

بخشنامه ای صادر نشده و سازوکار مشخص نیست.

اخبار کوتاه 

بازار ارز ایران همچنان روزهای پرنوسانی دارد. در میان مقصران این نوسان گیری حالا 
نام پتروشیمی ها هم بیش از پیش مطرح می شود. در همین زمینه برخی فعالان بازرگانی 
معتقدند که با نفوذ مدیران رانتی به پتروشیمی ها، برخی از آن ها به گروکشی ارزی روی 
آورده اند و دولت و بانک مرکزی هم قدرت کافی برای اجبار آن ها به تسویه ارز صادراتی 
ندارند. با این حال انجمن کارفرمایی پتروشیمی ها قویاً این موضوع را تکذیب و اعلام 

می کند که پتروشیمی ها بیشترین همکاری را با دولت و بانک مرکزی دارند.
 با افزایش نوسانات ارزی از نیمه دوم سال گذشته، قیمت دلار در میانه اسفند تا 6۰ هزار تومان هم پیش رفت. 
گرچه در روزهای پایانی سال از میزان التهاب بازار کاسته شد، اما در روزهای اخیر تحرکات جدیدی برای جهش 
ارزی مشاهده می شود. گویا به کارگیری سیاست های مختلف، ازجمله راه اندازی مرکز مبادلات ارزی و تغییر 

رئیس کل بانک مرکزی هم برای کاهش این نوسانات کافی نبود.
نوسانات ارزی سال گذشته در حالی به اوج خود رسید که دولت مدعی جراحی اقتصاد ایران بود؛ حالا پس از 
گذشت یک سال از اجرای این سیاست و شکست آن، رئیس کابینه سیزدهم از سیاست دلارزدایی و بریدن ناف 
دلار از اقتصاد ایران سخن به میان آورده است.سران اجرایی کشور اکنون در شرایطی مدعی کاهش وابستگی 
اقتصاد ایران به ارز آمریکایی هستند که فعالان تولیدی و بازرگانی معتقدند برخی از پتروشیمی ها که تحت نفوذ 
مدیران رانتی قرار گرفته اند از عرضه ارز صادراتی امتناع می کنند و با گروکشی ارزی بازار را هر روز ملتهب تر 

می کنند. حتی تعدادی از بازرگانان می گویند که این افراد واردکنندگان را وادار به واریز هزینه های بیشتر می کنند. 
در این میان، دولت هم که کماکان دلالان را عامل اختلال بازار ارز می داند توان و اراده مبارزه با این پتروشیمی ها 
را ندارد و با دادن آدرس اشتباه سعی در مدیریت بازار ارز دارد.البته فعالان حوزه پتروشیمی چنین اتهاماتی را 
رد می کنند و می گویند که اتفاقاً بیشــترین همکاری را در حوزه تأمین ارزی این صنعت دارد و اگر همکاری 
پتروشیمی ها با دولت و بانک مرکزی نباشد، بازار ارز روزهای پرالتهاب تری را تجربه خواهد کرد. آن ها معتقدند 
این اظهارات بیشتر از سوی کسانی مطرح می شود که اشراف کافی به جزئیات فعالیت پتروشیمی ها ندارند.

مجیدرضا حریری، رئیس اتاق بازرگانی ایران و چین، در این باره به تجارت نیوز گفت: یکی از دلایل اصلی بروز 
نوسانات ارزی در کشور تسویه نشدن بدهی های ارز صادراتی پتروشیمی ها در زمان سررسید سال ۱۴۰۱ است. 

3۰ میلیارد دلاری که به بازار نرسید
او ادامه داد: بر اساس اعلام بانک مرکزی و تراز مشاهده شده در گمرک، پتروشیمی ها و بنگاه های بزرگ معدنی 
هنوز بخش مهمی از ارزهای صادراتی مربوط به سال های ۱۴۰۱ و ماقبل آن را تحویل نداده اند. این در حالی 
اســت که حدود ۵۵ درصد از صادرات نفتی ایران مبتنی بر پایه نفت، فرآورده های آن و معدن است. حریری 
توضیح داد: آمار رســمی نشان می دهد پتروشیمی ها در سال ۱۴۰۱ بیش از ۱۸ میلیارد دلار درآمد صادراتی 
داشــته اند. درآمد حاصل از صادرات فرآورده های نفتی، گازها و محصولات معدنی نیز بیش از ۲۸ میلیارد تا 

۳۰ میلیارد دلار برآورد می شود. با این حال هیچ یک از این پول ها به بانک مرکزی تحویل داده نشده است.
دولت در برابر مدیران پتروشیمی قدرت ندارد

حریری در توضیح علت سکوت دولت و بانک مرکزی در قبال چنین رفتاری از سوی پتروشیمی ها تشریح کرد: 
بیش از 7۰ تا ۸۰ درصد از مدیران این شرکت ها حاکمیتی هستند. یعنی دولت و نهادهای تحت پوشش آن، این 
افراد را منصوب کرده اند.او عنوان کرد: حال این مدیران در جهت منافع شخصی یا بنگاهی خود ارز صادراتی را 
به موقع تحویل نمی دهند. دولت نیز قدرت این را ندارد که آن ها را وادار به انجام این کار کند. بنابراین نوسانات 
ارزی در کشور رخ می دهد.حریری افزود: تا چهار ماه پیش مدیران پتروشیمی معتقد بودند که چرا وقتی ارز ۴۲ 
هزار تومان است باید ارز صادراتی خود را با قیمت ۳6 هزار تومان به بانک مرکزی تحویل دهند؟ این روند امروز 
نیز برای ارز ۵۵ هزار تومانی صدق می کند.او توضیح داد: به این ترتیب خواه  ناخواه بازار ارز دچار التهاب شده و 
قیمت  آن افزایش پیدا می کند. بنابراین دولت هم مجبور می شود که ارز پتروشیمی ها را با نرخ ۴۸ هزار تومان 
بخرد. سپس مدیران روی این نرخ افزایش یافته به تعهدات ارزی خود عمل می کنند. تنها زیان کننده این روند هم 
کسی نیست جز مردم.حریری اضافه کرد: از تاثیر افزایش قیمت دلار بر تورم نمی توان چشم پوشی کرد. هرچند 
عده ای بگویند عامل روند صعودی تورم نقدینگی است. حال تا چند وقت دیگر که تورم بیش از این افزایش یابد، 

تأثیر دلار بر اقتصاد بیش از این نمایان می شود.
ارز به تولیدکنندگان نمی رسد

رئیس اتاق بازرگانی ایران و چین درباره مشکلات تولیدکنندگان در نبود ارز گفت: از آن جایی که ارز صادراتی 
پتروشیمی ها به سیستم بانک مرکزی برنگشته است، تولیدکنندگان برای واردات دستگاه و مواد اولیه به مشکل 
برخورد کرده اند. بانک مرکزی کد تخصیص ارز می دهد، اما ارزی وجود ندارد که تولیدکنندگان از آن استفاده کند. 
حاصل چنین روندی می شود معطلی بیش از دوماهه واردات خطوط تولیدی و صنعتی که در حال حاضر وجود 
دارد.او ادامه داد: خطوط تولیدی کشور به صورت قطره چکانی مواد اولیه یا تولیدات خود را تزریق می کنند. چراکه 
واردکنندگان معتقدند اگر کالای تولیدی را اکنون بفروشند، برای دو ماه بعد که ارز نیست باید چه کنند؟حریری 
اظهار کرد: در حال حاضر بسیاری از واردکننده  ها ثبت سفارش کرده اند، اما از اسفندماه تا به امروز هیچ کدام 
نتوانستند ارز وارداتی بگیرند. پیگیری این موضوع وظیفه اتاق بازرگانی، مجلس و دولت است. در حالی که به 
آن پرداخته نشده است. وی افزود: اتاق بازرگانی پیگیری واردات را مایه افت کشور می داند. در حالی که واردات 
امری طبیعی تلقی می شود و اگر نباشد تولید می خوابد. مخصوصاً کارخانه های ایران که هیچ یک مستقل از 
واردات نمی توانند عمل کنند. عواقب این روند در اواخر تابستان که کمبود و افت شدید تولید در داخل کشور 

نمود پیدا کرد، مشخص می شود.
تخصیص ارز دولتی برای مصارف شخصی!

حریری تصریح کرد: بارها مشاهده شده است که مدیران پتروشیمی با خواسته های نابجا از بانک مرکزی طلب 
ارز اضافی برای مصارف شخصی خود کرده اند. بانک نیز ناگریز به خواسته آن ها تن داده است. چراکه چرخ تولید 
کشور به آن ها بستگی دارد.این فعال بازرگانی عنوان کرد: با این اوصاف بروز نوسانات ارزی در کشور اتفاق دور از 
انتظاری نیست. با این حال  بانک مرکزی دستور می دهد که واردکنندگان از بازار آزاد ارز نگیرند، وگرنه ارز دولتی 
به آن ها تعلق نمی گیرد. اما سوال این است که وقتی ترخیص بار واردکننده تنها بخاطر تخصیص ارز معطل مانده 

است آیا راهی جز گرفتن ارز از بازار  آزاد دارد؟
پتروشیمی ها مدعی تسویه ارزی

احمد مهدوی ابهری، دبیر کل انجمن کارفرمایی صنعت پتروشیمی، در واکنش به صحبت های حریری مبنی بر 
تسویه نشدن ارزی پتروشیمی ها بابت صادرات محصولات خود به تجارت نیوز گفت: آنچه بیان شد کذب است. 

پتروشیمی ها به تمام تعهدات خود عمل کرده اند و بانک مرکزی بر این ماجرا گواهی می دهد.
او ادامه داد: هیچ صنعتی مانند پتروشیمی ها تا به حال در تعامل با دولت هماهنگ عمل نکرده است. کشورهای 
مقصد برای صادرات محصولات پتروشیمی  چین، ترکیه، آفریقا و … است. آن ها نیز به صورت کامل نسبت 
به وصول درآمدها اقدام می کنند و مشکلی در این زمینه وجود ندارد.فریبرز کریمایی، قائم مقام انجمن کارفرمایی 
صنعت پتروشیمی، نیز در واکنش به این موضوع گفت: افرادی که خارجی صنایع پتروشیمی هستند، اطلاعی 
از سازوکار پتروشیمی ها ندارند. بنابراین این افراد می توانند با پیگیری این موضوع از بانک مرکزی اطلاعات 

کسب کنند و سپس به اظهار نظر بپردازند. عملکرد شرکت های پتروشیمی در برگشت ارز کاملا شفاف است.

گروکشیارزیپتروشیمیها
زوردولتبهمدیرانرانتینمیرسد؟

نماینده مردم صومعه سرا در مجلس با اشاره به مشکلات کشاورزان برنجکار گفت: 
قیمت آب کشــاورزی 3 برابر شده و نهاده ها نیز 3 برابر شده است و برنج کشاورزان 
بدون خریدار مانده است و دولت که در سفرهای استانی قول های متعددی می دهد، در 

این بخش برای استان های شمالی کاری نکرده است.
 سید کاظم دلخوش اباتری عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس در جلسه صحن دیروزمجلس طی 
تذکری با انتقاد از افزایش قیمت نهاده های کشاورزی و هزینه کشت برنج و مشکلات کشاورزان استان های 
شمالی کشور گفت: فصل کشت برنج است و این محصول برای کشور استراتژیک است و امروز در شرایطی 

کار کشاورزان آغاز شده که آنها نگران آب کشاورزی خود هستند.
نماینده مردم صومعه سرا در مجلس ادامه داد: قیمت آب کشاورزی ۳ برابر شده و نهاده ها نیز ۳ برابر شده 
است و برنج کشاورزان بدون خریدار مانده است و دولت که در سفرهای استانی قول های متعددی می دهد، 
در این بخش برای استان های شمالی کاری نکرده است و به چه دلیل بیش از ۲  برابر واردات برنج انجام 

شده است و مشکل کشاورزان با این هزینه های کمرشکن رو به افزایش است.
به گزارش ایلنا،وی تصریح کرد: همه نمایندگان گیلان و اســتان های شــمالی نگران هستند و دیگر 
اســتان هایی که در آنها برنج کشت می شود دچار مشکل هستند و اگر برنامه ریزی نشود، این محصول 
استراتژیک نابود خواهد شد. از رئیس مجلس می خواهم اقدامات انجام شده را به صورت علنی اعلام کرده و 

تیم تشکیل شده را مامور پیگیری موضوع نماید.

دولتبهقولهایخوددرسفرهایاستانیعملکند خریدارملکموجوداستامافروشندهنه

هزینههایکشتبرنج3برابرشدهومحصول
کشاورزانرویدستشانماندهاست

اجارهنشینیبهصورتاشتراکی
یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس با اشاره به مهلت ۲۰ روزه کمیسیون اقتصادی 
به بانک مرکزی و وزارت اقتصاد برای پس دادن پول های بلوکه شــده به مردم در قبال 
پرداخت تسهیلات گفت: از این به بعد هیچ بانکی حق بلوکه کردن بخشی از تسهیلات 

متقاضیان برای اعطای تسهیلات را ندارد.
محسن علیزاده  با اشاره به جلسه روز گذشته کمیسیون اقتصادی اظهار کرد: به دنبال رعایت نکردن قانون و 
بخشنامه بانک مرکزی درباره بلوکه کردن بخشی از تسهیلات پرداختی به متقاضیان در حوزه تسهیلات خرد، 
کمیسیون اقتصادی اعمال ماده ۲۳۴ را برای مدیران متخلف بانک و وزارت اقتصاد تهیه کرد.وی در گفت وگو 
با ایسنا،اضافه کرد: در همین راستا جلسه ای با حضور معاونت بانک و بیمه وزارت اقتصادی و برخی از مدیران 
بانکی، مسئولان وزارت اقتصاد تشکیل و مهلت ۲۰ روزه ای به بانک ها داده شد تا این رویه را اصلاح کرده 
و بخشی از تسهیلات متقاضیان که بلوکه شده است را برگردانند در غیر این صورت اعمال ماده ۲۳۴ درباره 
مدیران متخلف بانکی و وزارت اقتصاد رخ می دهد که این تخلف هم شامل مدیران بانک های خصوصی و هم 
بانک های دولتی می شود.این عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی توضیح داد: برخی از بانک های 
خصوصی و دولتی برخلاف ضوابط و قوانین قسمتی از تسهیلاتی که به متقاضیان پرداخت می کند را بلوکه 
می کردند که همین باعث گلایه مندی مردم شد. کمیسیون اقتصادی هم اعمال ماده ۲۳۴ را به دلیل عدم 
رعایت ضوابط و قوانین توسط برخی بانک ها تنظیم کرد.علیزاده در پایان گفت: روند به گونه ای بوده که معمولا 
عددی بین پنج تا ۱۰ درصد از میان تسهیلات به عنوان سپرده بلوکه می شده است اکنون بانک ها ملزم شده که 
ظرف ۲۰ روز همه پول های بلوکه شده از متقاضیان تسهیلات بانکی را برگردانند از این به بعد هم هیچ بانکی 

حق بلوکه کردن هیچ بخشی از تسهیلات متقاضیان را ندارد.

بررسی ها نشان می دهد که خریدار ملک زیاد است اما فروشنده ای نیست؛ همچنین وضعیت 
گرانی اجاره بهای مسکن هم موجب شده تا مستاجران خانه ها را به صورت شریکی اجاره کنند.

بررسی ها نشان داده است که کمتر کسی خانه خود را می فروشد و از سوی دیگر تقاضای خرید خانه نیز ا 
فزایش پیدا کرد. از این رکود مستأجران هم بی نصیب نمانند و صاحبخانه ها براساس نیاز خود خانه را اجاره 
می دهند.یکی از مشاورین املاک در محدوده تهرانپارس به مهر گفت: روزانه حدود ۱۰ نفر برای خرید خانه 
مراجعه می کنند اما تنها جواب ما این است که خانه برای فروش کم شده است و افرادی حاضر به فروش خانه 
هستند که خانه قدیمی را با قیمت نوساز معامله می کنند. که از این جهت خریدار هم پشیمان از خرید می شود.

وی در ادامه در خصوص وضعیت اجاره بها گفت: در این منطقه اجاره بها نسبت به سال گذشته افزایش قابل 
توجهی داشته اما نکته ای که جلب توجه می کند این است که دو یا سه خانواده یک خانه ۱۲۰ متری را اجاره 
می کنند تا هم رهن و هم اجاره بها را نصف پرداخت کنند.یکی دیگر از مشاورین املاک به مهر گفت: در حال 
حاضر مشتری برای اجاره و خرید نداریم که شاید این اتفاق باعث شود تا برخی از مشاورین املاک که مغازه 
اجاره ای دارند تعطیل شود چرا که با یک مشتری فروش داشتن در ماه نمی توان زندگی را اداره کرد. صاحبخانه 
ها همه بر این باورند که خانه هایشان طلاس و اگر مدتی بگذرد و بفروشند سود می کنند در صورتی که هر 
زمان که بفروشند باید با همان قیمت نیز خانه بخرند این نیست که گران بفروشند و ارزان بخرند.به گزارش مهر، 
وی در ادامه در خصوص وضعیت اجاره بها گفت: برخی از مستأجران می آیند قیمت می گیرند که سر سالشان 
قیمت ها چطور خواهد بود و افزایش قیمت ها چگونه است؟ از سوی دیگر صاحبخانه ها نیز براساس نیازشان 
خانه را اجاره می دهند و قانونی هم برای ساماندهی این اوضاع نیست و مستأجران هم کاری نمی توانند بکنند 

باید از منطقه ای به منطقه ی دیگر بروند یا اینکه وضعیت گرانی را تحمل کنند.

علیزاده:هیچبانکیحقبلوکهکردن
بخشیازتسهیلاتمتقاضیانراندارد

سال مهار تورم ،رشد تولید
))آگهی مزایده )حراج( دستگاه پرس زباله ((

شــهرداری اســالم در نظــر دارد بــه اســتناد بنــد 7-1 مصوبــه شــماره ۸4 مــورخ1401/11/17 شــورای اســامی شــهر اســالم ، دو دســتگاه کابیــن مجهــز بــه جــک هیدرولیــک 
ــدارکات  ــه ســامانه ت ــه ب ــا مراجع ــده )حــراج( ب ــق مزای ــد BRT01 ســال ســاخت 1۳۹۵ را از طری ــا ک ــار روب ب ــا و به ــاررس پوی ــه شــرکت ی ــق ب ــی متعل ــه ۸ تن ــرس زبال پ
الکترونیکــی دولــت بــه نشــانی www.setadiran.ir بــه فــروش برســاند عاقــه منــدان بــه شــرکت در مزایــده )حــراج( مــی تواننــد از تاریــخ انتشــار آگهــی و قبــل از پیشــنهاد 
قیمــت بــه محــل باربــری تمــدن واقــع در روبــروی آتــش نشــانی مراجعــه و از اقــام مشــروحه فــوق بازدیــد بــه عمــل آورنــد. شــرکت کننــدگان در مزایــده مــی بایســت مبلــغ 
6۵/000/000ریــال بابــت شــرکت در مزایــده کابیــن مجهــز بــه جــک هیدرولیــک بهــار روب و مبلــغ 60/000/000 ریــال بابــت شــرکت در مزایــده کابیــن مجهــز بــه جــک 
هیدرولیــک یــاررس پویــا بــه صــورت نقــد یــا ضمانــت نامــه بانکــی و پرداخــت اینترنتــی  )آنایــن( بــه شــماره حســاب IR2۹0170000000106260۵۳400۵ بنــام ســپرده 
شــهرداری اســالم نــزد بانــک ملــی شــعبه اســالم واریــز و فیــش مربوطــه را دریافــت نماینــد. مزایــده )حــراج (رأس ســاعت 14:00 عصــر روز دوشــنبه مــورخ 1402/۳/۸ از طریــق 
ســایت ســامانه ســتاد انجــام خواهــد شــد. شــهرداری اســالم در رد یــا قبــول هــر یــک از پیشــنهادات مختــار اســت. برنــده مزایــده میبایســت ظــرف مــدت یــک هفتــه نســبت 
بــه واریــز مبلــغ پیشــنهادی اقــدام نمایــد و در صــورت عــدم واریــز عمــل وی بــه منزلــه انصــراف تلقــی شــده و ســپرده وی بــه نفــع شــهرداری ضبــط و معاملــه بــا نفــرات دوم 
و ســوم بــه ترتیــب برابــر شــرایط منــدرج در ایــن بنــد عمــل خواهــد شــد. ســایر اطاعــات و جزئیــات مربــوط بــه ایــن مزایــده در ســامانه ســتاد منــدرج اســت و متقاضیــان در 

صــورت نیــاز میتواننــد بــا شــماره تلفــن 442۹4۵۵۹ و 442۹4777 بــا کــد 01۳ تمــاس حاصــل نماینــد.
نوبت اول:1402/02/1۳ نوبت دوم:1402/02/20
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نوبت اول

بازار شیر خشک در روزهای گذشته با کمبود مواجه شده است. آن طور که 
فعالان بازار می گویند قاچاق این محصولات به کشورهای همسایه، ازجمله 
عراق، افغانستان و پاکستان دلیل اصلی این کمبود شناخته می شود. حال 
دولت برای جلوگیری از قاچاق این محصول که یارانه قابل توجهی هم به 

آن تعلق می گیرد، قصد دارد فروش آن را مشروط به ارائه کد ملی کند.
 حدود یک ماهی است که شیر خشک در بازار با کمبود جدی مواجه شده است؛ داروخانه ها 
علت نبود شیر خشک را عرضه قطره چکانی تولیدکنندگان مطرح می کنند. از طرف دیگر 
تولیدکنندگان عنوان می کنند که تولید شیر خشک ۲۰ درصد نسبت به گذشته رشد کرده، 
اما هر چه تولید می کنند پاسخگوی نیاز بازار نیست.در این بین اما فعالان صنفی از قاچاق 
شیر خشک یارانه ای به کشورهای همسایه خبر می دهند؛ به ویژه عراق، پاکستان و افغانستان 
مشتریان پر و پاقرص شیر خشک یارانه ای ایران هستند و دلالان هم راه های ورود به این 
کشورها را به خوبی شناسایی کرده اند.در این بین تولیدکنندگان معتقدند که با واقعی سازی 
قیمت شیر خشک می توان قاچاق آن را به حداقل رساند. اما زمزمه هایی به گوش می رسد 
که دولت به راهکار دیگری دست پیدا کرده و آن هم فروش شیر خشک مشروط به ارائه 
کد ملی است.هانی تحویل زاده، دبیر انجمن شیر خشک ایران، در گفتگو با تجارت نیوز کمبود 
شیر خشک در داروخانه ها را تائید کرد و گفت: این کمبود در حالی صورت گرفته که تولید 
شــیر خشک در سال ۱۴۰۱ نسبت به ســال ۱۴۰۰ حدود ۲۰ درصد رشد داشت.او افزود: 
قیمت گذاری دستوری و قیمت پایین شیر خشک، منجر به این شده تا شاهد قاچاق شیر 
خشک و مصرف آن در جای غیردرست باشیم.وی با بیان اینکه سال گذشته 7۰ میلیون 
قوطی شیر خشک تولید شد، عنوان کرد: حتی سال گذشته ارز بیشتری گرفتیم و در تامین 
ارز مشکلی نداشتیم؛ اما با وجود تولید بیشتر همچنان شاهد مازاد تقاضا در بازار هستیم که 
این نشــان از قاچاق شیر خشک به خارج از کشور دارد.او تاکید کرد: در هیچ مقطع زمانی 

شاهد مصرف 7۰ میلیون قوطی شیر خشک در کشور نبودیم؛ حتی اویل انقلاب که مصرف 
شیر خشک به اوج خود رسید، میزان مصرف سالانه 6۰ میلیون قوطی بود که دلیل آن هم 
یارانه ای بودن شیر خشک شناخته می شد. هر زمان کالایی یارانه ای می شود قطعا مصرف 
غیرمجاز پیدا می کند.این فعال صنفی تصریح کرد: قیمت شیر خشک در حال حاضر از قیمت 
یک قوطی کنسرو پایین تر است؛ از همین رو طبیعی است که به سمت مصرف غیردرست 
)در بخش لبنیات( و یا قاچاق برود و به مصرف نوزادان نرسد.تحویل زاده تصریح کرد: در حال 
حاضر برخی از سودجویان اقدام به خرید شیر خشک به صورت انبوه از داروخانه ها می کنند.
او در ادامه به افزایش نظارت ها برای جلوگیری از فروش انبوه شیر خشک خبر داد و گفت: 
قرار است که پروسه ثبت سفارش توسط داروخانه ها در سامانه تیتک صورت بگیرد و از این 
پس نیز داروخانه بر اساس کد ملی اقدام به فروش شیر خشک به خانواده هایی که دارای 
نوزاد هستند، کنند.دبیر انجمن شیر خشک ایران خاطرنشان کرد: در حال حاضر قیمت شیر 
خشک در ایران زیر یک دلار است، در حالی که قیمت شیر خشک در خارج از کشور بالای 
۳.۵ دلار است؛ بدین ترتیب این فرصت برای سودجویان فراهم شده تا اقدام به قاچاق آن به 
خارج از کشور کنند.وی با بیان اینکه عمده شیر خشک ایران به عراق، پاکستان و افغانستان 
قاچاق می شود، تشریح کرد: با توجه به افزایش قیمت مواد غذایی در داخل کشور مانند برنج، 
خانواده بیشتر ترجیح می دهند دو سال کامل را به کودکان خود شیر خشک بدهند.او افزود: اما 
در گذشته به دلیل اینکه قیمت شیر خشک آزاد بود، بیشتر خانواده ترجیح می دادند در اولین 
فرصت نوزادان خود را به سمت غذای سفره هدایت کنند.دبیر انجمن شیر خشک ایران به 
ضرورت واقعی سازی قیمت شیر خشک تاکید و خاطرنشان کرد: در حال حاضر کارخانه ها سه 
شیفت و با زیان در حال تولید هستند. ما بارها تاکید کرده ایم که تفاوت قیمت هر زمان بیشتر 
شود در پی آن قاچاق نیز افزایش خواهد یافت.او پیشنهاد داد که حدود پنج سال قیمت شیر 

خشک را آزاد کنند تا جلوی قاچاق گرفته و از طرفی مصرف آن منطقی شود.

علیرضابیگی گفت: تا جایی که می توانیم سعی می کنیم شرایط عرضه از 
انواع مختلف خودرو داخلی و خارجی فراهم شــود که مردم حق انتخاب 
داشته باشند. مجلس باید با مصوباتش تلاش کند بازار رانتی و انحصاری 
جلویش گرفته شــود. جنس آنتیک چون تک اســت و یک دانه است 

به مزایده گذاشته می شود.
»مافیای خودرو« حاشیه ی غالب بر متن انتقادات اخیر به وزارت صمت و استیضاح وزیر 
صمت بود. هم رئیس جمهور مدعی مبارزه با مافیای خودرو بود و هم نمایندگان مجلس، 
تقریبا می توان گفت نقد اکثر نمایندگان موافق استیضاح وزیر صمت مربوط به ضعف در 
مدیریت برای کنترل تورم بازار خودرو بوده اســت. در کنار مخالفت با وزیر صمت، بحث 
خودرو درهمه ی بخش های ماجرای مخالفت ها با فاطمی امین تا کنار گذاشتنش پررنگ و 
جدی بود. اما در این میان آنچه بیش از همه سروصدا ایجاد کرد،افشاگری نماینده تبریز احمد 
علیرضا بیگی بود، او مدعی شد که بیش از 7۰ خودرو به نمایندگان مجلس داده شده است. 
پرونده او به هیات نظارت بر عملکرد نمایندگان رفت. در گفت وگو »خبرآنلاین« با او آخرین 
تحولات پرونده اش را جویا شده ایم، و این که راه حل معضلی به نام »مافیا« در کشور چیست؟ 

این گفت وگو در زیر از نظرتان می گذرد:
بــا رفتن فاطمی امین، آیا مافیا خودرو هم می رود یا باز هم ســعی در 
لابی گری با مقام جانشین و برخی نمایندگان خواهد داشت؟امکانی که ما 
داریم، امکان نظارتی است. ما به دقت رصد می کنیم که شاخ و برگ های مافیا را قطع کنیم. 
آقای رییسی این بار که به مجلس آمد، با تمام وجود حس کرد این بار مجلس جلویش ایستاده 
و اجازه نمی دهد حقوق مردم تضییع بشود. اگر به جز منافع مردم اقدامی انجام بدهد باز هم 
همین اتفاق تکرار خواهد شد. آقای رییسی به سرعت دارد فرصت هایش را از دست می دهد. 
علی رغم این که وعده های خوب و شیرین می دهد اما این وعده ها، وعده های متوهمانه است. 

ما انتظار داریم ایشان با واقع بینی وارد میدان مبارزه بشوند.
مجلس چطور می تواند با ریل گذاری قوانین مصوب، کار را برای مافیای 

خودرو دشوار کند؟تا جایی که می توانیم سعی می کنیم شرایط عرضه از انواع مختلف 
خودرو داخلی و خارجی فراهم شــود که مردم حق انتخاب داشــته باشند. مجلس باید با 
مصوباتش تلاش کند بازار رانتی و انحصاری جلویش گرفته شود. جنس آنتیک چون تک 
است و یک دانه است به مزایده گذاشته می شود. خودرو، کالای مصرفی  است. در یک شرایط 

خوب مصرف کننده حق انتخاب دارد تا کیفیت بهتر و قیمت مناسب تر را انتخاب کند.
موضوع شکایتی که از شما شد، به کجا رسید؟یک پرونده مربوط به شکایت 
آقای فاطمی امین از من است. به عنوان مطلع دعوت شدم. خدمت معاون محترم دادستان، 
مســتندات را ارائه دادم؛ این که دادن خودروها ذیل ویژه خواری و رانت خواری است، دارند 
بررسی می کنند.در خصوص این که اقدام من در حوزه ی وظایف نمایندگی بوده یا نه هم 
از من شکایت شده و موضوع به هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان رفته است. این هیئت با 
وجود مستندات و مدارکی که من ارائه دادم، دفاعیات من را موجه تشخیص نداد و روند را 

به دستگاه قضایی ارجاع داد.
یعنی با حســاب رای هیئت نظارت بر رفتار نماینده، دیگر مصونیت 
پارلمانی از منع تعقیب قضایی شامل شما نمی شود؟مصونیت نمایندگان محدود 
به تشخیص هیئت نظارت شده است. تشخیص هیات برای من، این بوده که افشاگری 
مذکور در حیطه ی کار و مسئولیت نمایندگی نبوده است. معنی اش این است که افشاگری 
که من انجام داده ام، کاری شخصی بوده است، مثل زمانی که چک می کشم، در حالی که 
حسابم خالی بوده اســت؟! یا در حین رانندگی، با کسی تصادف می کنم. یعنی واقعا این 
موضوع هیچ ارتباطی با مســئولیت نمایندگی من ندارد و موضوع باید مثل پرونده عادی 

مورد بررسی واقع شود؟!
گرچه مهم نیست. در دوره دولت قبل هم از من شکایت می شد؛ از وزیر کشور گرفته تا 
دیگران، آن موقع هم همین شورای نظارت بر رفتار نمایندگان، که دست اصلاح طلب ها بود، 
من را به دادگاه فرستادند که البته در همگی تبرئه شدم، در این دوره هم که هیات نظارت 

دست این هاست، پرونده ام را به دادگاه ارسال کردند.

دبیر انجمن تولیدکنندگان شیر خشک:

فروش شیر خشک مشروط به ارائه کد ملی می شود
 مجلس جلوی بازار رانتی را می تواند بگیرد


